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Verslag Voorbereidende vergadering 12 februari 2019, deelsessie 2  
 

Aanwezig: dhr. J.M.J. Uijthof, dhr. J.G. Hanssen, dhr. R. Koekkoek, mw. M. Visser, dhr. 

J.C.L. Wieringa, mw. M.A. Reinders-Lueb, dhr. T.T. Frijlink, dhr. H. Boesveld, 

dhr. J.J. Lok, , dhr. J.A. Kuijpers, dhr. E.P.F.L. Roumen, dhr. C. Verspui,  

dhr. F. Ort, dhr. R.H.C. van der Weijden, dhr. R. van Geet, dhr. T. Endeveld, 

dhr. P. van der Hazel, dhr. T. Eskes, dhr. H. Witteveen 

 

Voorzitter:                mw. J. Dirks 

 

Griffier/verslag:       mw. M.G.J.L. Kateman 

 

Portefeuillehouder: dhr. T.A.F.A. Klomberg 

 

Voorts aanwezig:      mw. J. Hingstman, mw. M. Huijskes, mw. K. Komdeur, dhr. A. Hofstad,  

    dhr. H. Derksen (beleidsmedewerkers gem.Rheden) en dhr. B. Fransen (Dir. 

Connectie)  en diverse belangstellenden 

 

 

1. Opening 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

2. Rondvraag 

Hiervan wordt geen gebruik gemaakt. 

 

3. Verzoek suppletie-uitkering conventionele explosieven  2019 (19.05) 

Het voorstel geeft geen aanleiding tot vragen en wordt als HAMERSTUK doorgeleid naar de 

raadsvergadering van 26 februari 2019. 

 

4. Rhedens Vastgoedkader (19.10) 

In het coalitieakkoord is besloten dat er een strategisch vastgoedbeleid wordt geformuleerd. 

Ons vastgoed is een middel om het beleid en de daaruit voortvloeiende activiteiten te 

faciliteren. In dit Rhedens Vastgoedkader wordt de portefeuille in beeld gebracht en wordt 

zichtbaar gemaakt hoe de kosten en verantwoordelijkheden verdeeld worden. Ook het 

financiële en wettelijke kader van het vastgoed wordt in beeld gebracht. 

N.a.v. diverse vragen van raadsleden en raadsvolgers antwoorden weth. Klomberg en mevr. 

Hingstman dat: 

 Op de vraag over hetgeen gerealiseerd uit het stappenplan is schriftelijk geantwoord. 

Eén zaak rondom reserve voor vervangingsinvesteringen implementeren loopt nog. Alle 

overige zaken zijn afgerond; 

 Huurafspraken lopen voor onbepaalde tijd en niet actief worden opgezegd; 

 De vraag van de VVD of aangekocht mag worden voor een lager bedrag dan de 

getaxeerde waarde schriftelijk wordt beantwoord; 

 Kleine maatregelen inzake verduurzaming zoveel en zo snel mogelijk gerealiseerd 

worden en de grotere meegenomen worden met het groot onderhoud van het vastgoed. 

Er is een pilotproject gedaan bij de Gemeentewerf in Dieren; 

 De toegankelijkheid van de gebouwen wordt eveneens meegenomen met het groot 

onderhoud en dat is inmiddels bij een aantal projecten gedaan; 

 De vraag van de CU en de SP of er een wettelijke verplichting bestaat om de 

toegankelijkheid te regelen en een eventuele realisatiedatum hiervoor schriftelijk wordt 

beantwoord; 

 De veronderstelling klopt dat er meer huur betaald wordt voor nieuwe(re) panden dan 

voor oude(re) panden, omdat de huur berekend wordt o.g.v. de boekwaarde en  kosten 
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van onderhoud zijn opgenomen tegen gemiddeld bedrag. Oudere panden vergen meer 

investering in het kader van verduurzaming en nieuwere minder. De kosten zijn voor 

huurders in balans. 

In afwachting van de beantwoording van de vragen wordt het voorstel vooralsnog als 

HAMERSTUK doorgeleid naar de raadsvergadering van 26 februari 2019. 

 

5. Beleidskader klimaataanpak Rheden 2019-2020 inclusief Programmaplan t.k.n. 

(18.81) 

De raad wordt gevraagd om beleidskader voor de klimaataanpak in Rheden 2019-2022 

'Aan de slag voor een duurzaam klimaat' vast te stellen. Dit kader geeft richting en focus 

aan de stappen die gezet gaan worden op het gebied van de energietransitie en het 

betrekken van onze inwoners hierbij. Daarnaast wordt de raad voorgesteld om de 

Klimaatmonitor Rheden vast te stellen. Deze monitor levert ons een eerste meting en 

dient als nulmeting voor het monitoren van het behalen van onze doelen. De raad neemt 

eveneens kennis van het Programmaplan. 

Er wordt gestart met een presentatie door mevr. Komdeur. Deze presentatie is als 

bijlage bij dit verslag gevoegd. 

Daarna antwoorden weth. Klomberg, mevr. Huijskes en dhr. Hofstad op diverse 

vragen van raadsleden en raadsvolgers samengevat als volgt: 

 In mei of juni moet er ook een zienswijze gegeven c.q. besluit genomen worden over het 

Rhedense aandeel in de Regionale Energie Strategie (RES) en het van belang is dat dit 

passend is in de Rhedense klimaataanpak. De RES vereist dat 18 gemeenten het eens 

worden en dit kan leiden tot een besluit dat buiten de invloedsfeer van Rheden ligt, 

waardoor het voor Rheden lastiger kan worden om haar doelstelling te behalen. Ook de 

inwoners moeten op de hoogte zijn van de RES; 

 Er is nog veel onzeker, maar dit niet als argument moet dienen om geen besluit te 

nemen; 

 Er is urgentie bij dit belangrijke vraagstuk en met name bij het verkrijgen van 

commitment, bewustwording en motivatie bij de inwoners, bedrijven van erg belangrijk 

is. Het is de taak van de gemeente hen daartoe te verleiden en hen te faciliteren om een 

bijdrage te leveren aan de energietransitie; 

 Het wordt zijn inzet om niet via inspraakavonden de al bekende groepen aan te spreken, 

maar hij wil juist de onbekende groepen, zoals scholen erbij te betrekken; 

 Na besluitvorming wordt het communicatietraject opgepakt en wordt ingezet op quick 

wins (zoals zonnepanelen e.d.) om inwoners aan te zetten om hun woning te 

verduurzamen en hen te enthousiasmeren om verdere maatregelen te nemen. Bij het 

Energieloket Midden Gelderland is capaciteit voor gemeente Rheden ingekocht om 

inwonersinitiatieven te ondersteunen; 

 De wethouder realiseert zich dat de betaalbaarheid van de maatregelen op het gebied 

van verduurzaming voor mensen met een kleine beurs een lastig vraagstuk is. Met de 

duurzaamheidslening wordt hierop ingespeeld. De gemeente denkt niet aan meebetalen 

aan de realisatie van de maatregelen bij particulier eigendom Met bewustwording wordt 

voor eigenaren duidelijker dat er op termijn winst te halen valt met de maatregelen, 

zoals minder gasverbruik etc.. Hier zijn financieringsmodellen voor. Voor huurders geldt 

dat de woningbouwcorporaties maatregelen moeten treffen; 

 Er goede resultaten zijn met het mede-eigendom van energieopwekking en daardoor de 

acceptatie van grootschalige maatregelen als zonneparken en windmolens en de 

gemeente daar ook op wil inzetten. Er wordt hiervoor o.a. gekeken naar de Rijn 

IJsselcorporatie, maar hierover is nog geen besluit genomen; 

 Er vindt op korte termijn een gesprek plaats met Vivare over de ambitiegraad op 

energievlak van deze corporatie; 

 Er wordt op ingezet om de interne organisatie zo integraal mogelijk te laten kijken bij 

beleid en uitvoering en hierin ook vooral de energietransitie mee te nemen.  
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Daarnaast wordt het klimaat nu al zoveel mogelijk bij alle kaderstellende plannen, zoals 

bestemmingsplannen, meegenomen; 

 Het vaststellen van de Omgevingsvisie buitengebied is een bevoegdheid van de raad; 

 Er moet een afwegingskader komen voor duurzaamheid/klimaat versus behouden 

landschap etc.. Dit kader moet voor de RES worden vastgesteld. Het is nog onduidelijk of 

dit ter vaststelling aan de raad wordt aangeboden, maar het kader zal in ieder geval ter 

kennisneming worden aangeboden; 

 Iedereen is zich er van bewust dat veel regelgeving de verduurzaming vertraagt. De 

verwachting is dat de provincie mogelijkheden gaat creëren voor grootschalige 

opwekking; 

 Het vraagstuk rond houtstook is lastig, aangezien er sprake is van een vermindering van 

CO2 uitstoot, maar de concentratie fijnstof wordt verhoogd.  

 De doelstelling van vermindering van uitstoot met 400 terra joules eind 2022 wordt 

waarschijnlijk niet gehaald, maar het van groot belang dat de besluitvorming hierover 

wel rond is. Hij wijst er op dat sommige maatregelen meer besparing en rendement 

opleveren dan andere; 

 De genoemde € 160.000 en € 200.000 is niet bedoeld voor interne medewerkers, maar 

ook voor subsidieregelingen en bureaus die deze aanvragen begeleiden, 

burgerinitiatieven etc.. De huidige beleidsmedewerkers zijn mede gericht op uitvoering 

en het bereiken van resultaat; 

 Iedere gemeente moet een bijdrage leveren aan het terugbrengen van de uitstoot. Alle 

windmolens op zee zou betekenen dat de Noordzee 5 tot 8 keer groter zou moeten zijn. 

De Rhedense ambitie is fors, maar wel realiseerbaar. 

 Er is in Rheden wel ruimte voor windmolens en ook een partij die dit mogelijk zou willen 

realiseren; 

 Er is in de aanpak voldoende aandacht voor klimaatadaptatie, maar dit had mogelijk 

explicieter genoemd kunnen worden. De operatie steenbreek is 1 van de zaken die in het 

kader van klimaatadaptatie moet leiden tot beperking van hittestress.  

 Toezegging: Weth. Klomberg zegt toe de raad aan de hand van een te maken 

planning tenminste 3 keer per jaar tijdens de Oriënterende vergadering te zullen 

informeren over de ontwikkelingen en voortgang van de klimaataanpak. Bij 

urgente/actuele ontwikkelingen zal hij dit doen d.m.v. een raadsinformatiebrief of 

memo. Deze toezegging wordt besproken met de agendacommissie. Actie: griffie 

 De wethouder zal in het kader van de gemeentelijke voorbeeldfunctie de suggesties van 

raadsleden/volgers voor quick wins, zoals het voorzien van alle lantaarnpalen met LED 

verlichting en het eerder uitdoen van de verlichting op de parkeerplaats bij het 

gemeentehuis, doorgeven aan de facilitaire dienst; 

Het voorstel wordt als BESPREEKSTUK doorgeleid naar de raadsvergadering van 26 februari 

2019. 

 

6. Informatie over De Connectie 

Weth. Klomberg start met een presentatie. Deze presentatie is als bijlage bij dit verslag 

gevoegd. 

N.a.v. de presentatie worden er diverse vragen gesteld door raadsleden en raadsvolgers. 

Hierop wordt door weth. Klomberg geantwoord in zijn rollen als bestuurder van de 

Connectie en/of als portefeuillehouder dat : 

 Het genoemde indicatieve bedrag een jaarlijks bedrag is dat onderdeel uitmaakt van 

de verwachte € 4 miljoen die de gemeente moet bezuinigen. Bij de Zomer/Kadernota 

wordt het bedrag ingepast voor dit jaar en voor de overige jaren wordt het bedrag 

meegenomen in de begroting; 

 Er gekeken in overleg met de Connectie gekeken zal worden naar fasering en 

eventuele mogelijkheden tot besparing; 
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 Het bestuur van de Connectie komt met een analyse en voorstel met mogelijke 

opties. De scenario’s worden door het college vanuit de diverse rollen beoordeeld en 

inzichtelijk gemaakt voor de raad;  

 Er achteraf gezien een te optimistisch financieel uitgangspunt is genomen voor deze 

samenwerking; 

 Een benchmark uitwijst dat de Connectie tegen de laagste kosten en met het minste 

personeel haar werk verricht (€ 64 per inwoner t.o.v. € 74 gemiddeld); 

 Hij de raad –met haken en ogen- een schriftelijk overzicht zal leveren van de huidige 

kosten t.o.v. de kosten die de gemeente zelf zou hebben moeten maken; 

 Ook in de situatie dat ICT door de gemeente zelf zou worden beheerd zou er extra 

kosten zouden zijn, aangezien onze apparatuur geleast is en er steeds meer expertise 

op dit vlak vereist is; 

 ICT iedereen aangaat en moet aansluiten op het informatiebeleid, waarover de raad 

gaat. Besluitvorming over dit onderwerp gaat de raad zowel financieel als inhoudelijk 

aan; 

 De stemverhouding gelijk is voor de deelnemende gemeenten, namelijk ieder 1 stem. 

Het bestuur gelooft in de samenwerking, maar de Connectie heeft wel meer tijd nodig 

voordat de besparingen daadwerkelijk gerealiseerd zullen worden en het vergt extra 

investeringen. Welke lessen hieruit geleerd gaan worden kan hij nu nog niet 

aangeven; 

 De gemeente zich voor 5 jaar heeft verbonden aan de Connectie en na 3,5 jaar moet 

besloten worden of er doorgegaan wordt. Momenteel bedragen de kosten van de 

Connectie voor Rheden ongeveer € 6 miljoen per jaar. Dhr. Witteveen constateert 

hierop dat het uitgangspunt om na enkele jaren 4% goedkoper uit te zijn niet 

gehaald wordt, maar het ongeveer 10 % duurder wordt de komende jaren. Weth. 

Klomberg merkt op dat dit mede ligt aan de autonome ontwikkelingen op het gebied 

van ICT, die de gemeente zelf ook gehad zou hebben; 

 Hij onderschrijft dat een strategische agenda die de Connectie maakt in samenspraak 

met de gemeentes cruciaal is voor de beslissingen die genomen moeten worden. De 

wethouder geeft aan dat hieraan gewerkt wordt en dat deze gedeeld wordt met de 

raad.  

 Hij bereid is de onderzoeken van de Connectie –gelet op de bedrijfsgegevens- 

vertrouwelijk te delen met de raad; 

 De raad in maart een bestuursrapportage van de Connectie ontvangt en daarmee 

inzicht wordt geboden in de Connectie in zijn geheel en het onderdeel ICT. 

 Hij ontwikkelingen zal delen met de raad.  

 

7. Mededelingen 

Hiervan wordt geen gebruik gemaakt. 

 


